
Spørsmål og svar til økonomiplanen for Buskerud 2024 
 

Spørsmål 1: Iselin Haugo Stavn (H) om Strømsø videregående skole 
Parti Høyre 

Representant Iselin Haugo Stavn 

Innsendt dato 20. november 2023 

Tema: Strømsø videregående skole 

Spørsmål 1 Fylkestinget i Viken behandlet i mars 2023 sak om Strømsø – Alternativ 
utnyttelse av bygg til undervisningsformål.  
Vedtaket ble alternativ 1 i innstillingen, og partiene i dagens flertall i Buskerud 
Fylkeskommune stemte i mot dette alternativet:  
 
PS 22/2023 Strømsø - Alternativ utnyttelse av bygg til undervisningsformål 
Fylkestingets vedtak den 29.03.2023:  
 
1. Utvikling av Strømsø-bygg i Drammen rehabiliteres og bygges ut med sikte 
på etablering av 350-400 elevplasser, i tråd med alternativt 1 i saksfremlegg.  
2. Det utarbeides byggeprogram som fremmes til behandling i fylkestinget. 
Utbyggingen ses i sammenheng med utbygging av Åssiden videregående skole. 
3. Drammen og Åssiden videregående skole involveres i det videre arbeid.  
4. Trebygning fra 1808 leies ut til Buskerud bildende kunstnere v/Strømsø 
atelierfellesskap, alternativt andre leietakere. 
5. I forbindelse med kapasitetsøkende tiltak i Drammensregionen og 
detaljarbeidet med utvikling av Strømsø-bygg, skal Viken fylkeskommune legge 
vedtatt samarbeidsavtale (sak 47/2019 BFK) mellom Buskerud fylkeskommune 
og USN / Vestre Viken HF til grunn for videre utredning og prosjektering. 
Arbeidet videreføres i Buskerud Fylkeskommune. 
6. Leieavtale med kunstnere fremforhandles og legges fram i sak om 
byggeprogram.  
7. Det jobbes videre med å utrede utviklingsmuligheter knyttet til et «Senter for 
kreativitet, innovasjon og bærekraft» 
Mine spørsmål til saken er som følger:  

- Hvor står denne saken i dag? Hvor langt i prosessen er man kommet? 
- Kan man få denne saken tilbake til politisk behandling? 
- På hvilken måte mener administrasjonen at det er behov for utbygging 

av Strømsø til 400 elevplasser, sett i lys av at elevtallsveksten vil duppe 
innen et par år? 

- Er det inngått bindende avtale med Buskeruds bildende kunstnere, 
eller er denne enda ikke fremforhandlet? 

 

Besvart dato  



Fylkeskommune-
direktørens svar 

Etter vedtaket i Viken fylkesting 29. mars 2023 er det arbeidet videre med 
avklaringer for å lage rom- og funksjonsprogram. I dette inngår hvilke 
opplæringstilbud for hvilke målgrupper som planlegges inn i bygget, 
volum/omfang av elever for de ulike tilbudene. Et foreløpig romprogram er 
utarbeidet. Det pågår nå testing av kapasiteten til det som pt er tenkt lagt til 
Strømsøbygget av nevnte opplæring. Nybygg på Strømsø utløser krav om 
regulering. Det utarbeides planinitiativ med mål om å få sendt inn til 
kommunen i løpet av desember 2023.   
 
Det er planlagt at saken skal tilbake til politisk behandling for godkjenning av 
forslaget til rom og funksjonsprogram og vedtak om finansiering når endelig 
rom- og funksjonsprogram og kostnadskalkyler er ferdig utarbeidet.  
 
Elevplassprognosene viser en nedgang med 127 elevplasser i hele 
Drammensregionen (fra Lier til Øvre Eiker) fra 4515 i 2025 til 4388 i 2028. Dette 
er bare for elever med ungdomsrett. I tillegg kommer elevplassbehov i 
voksenopplæringen, elever i kombinasjonstilbud (i hovedsak nyankomne med 
kort botid i Norge), og i fagopplæring i skole. Kapasiteten for å ta imot 
nyankomne med kort botid i kombinasjonstilbud er utnyttet.  
 
Ved Åssiden vgs ble en større paviljong tatt i bruk i april 2022 for å dekke 
behovet for voksenopplæringsplasser. Paviljongen har dispensasjon til 
30.08.2025. Det vil være behov for å søke forlengelse i påvente av ferdigstillelse 
av Strømsøbygget. Den lille arealreserven som eventuelt finnes ved Åssiden vgs 
dekker i beste fall bare utvidelser for de yrkesfagene som må ha sin opplæring 
på Åssiden.  
 
Strømsøbygget er derfor planlagt å løse plassbehovet ved Åssiden vgs for 
elevplasser i voksenopplæringen innenfor helsefag og barne- og 
ungdomsarbeiderfag. Det samme også for fagopplæring i skole. I tillegg også 
påbygg til studiekompetanse. Videre er det planlagt å dekke Drammen vgs 
behov for opplæringstilbud til oppfølgingsklassen fra Kriminalomsorgen. 
Drammen vgs bruker i dag en del av lokalene til avvikling av skriftlige 
privatisteksamener i en periode høst og vår. Det jobbes også med å se på 
muligheten for at Drammen vgs kan fortsette å bruke bygget til dette formålet.  
 
Det har i arbeidet med mulighetsstudien vært møter/prosess med Buskerud 
bildende kunstnere/Strømsø atelierfellesskap. Etter vedtaket i fylkestinget 29. 
mars 2023 har Buskerud bildende kunstnere avklart at de ikke ønsker å leie 
arealer i det gamle trebygget. Kunstnerne vurderer leielokaler andre steder.  
 

 

  



Spørsmål 2: Magnus Weggesrud (Sp) om midler til prosjektering for Grettefoss 

bru 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Grettefoss bru 

Spørsmål 2 Er avsatt midler til prosjektering for Grettefoss bru tilstrekkelig for ferdigstilling 
av prosjektering i 2024? 

Besvart dato  

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Prosjektering pågår etter planen og det beregnes avsatt tilstrekkelig med midler 
til dette arbeidet i 2024. 
 

 

 

Spørsmål 3: Magnus Weggesrud (Sp) om tid for ferdigstilling Grettefoss bru 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Grettefoss bru 

Spørsmål 3 Når er prosjektering av Grettefoss bru beregnet å være ferdig? 

Besvart dato  

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Prosjektering av byggeplanen forventes ferdigstilt høsten 2024. 
 

 

 

  



Spørsmål 4: Magnus Weggesrud (Sp) om handlingsrom for økte billettpriser - 

Brakar 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Billettpriser - Brakar 

Spørsmål 4 Hva er handlingsrommet for økte billettpriser? Særlig mtp. kriterier for 
belønningsmidlene i Buskerudbyen. 

Besvart dato 30. november 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Brakar AS har fullmakt til å endre takstene for kollektivtransport for sitt 
virkeområde. Forutsetningen er at gjennomsnittlig takstnivå ikke økes utover 
kommunal deflator.  I budsjettforslaget er det i tillegg foreslått å øke prisen på 
ungdomskort til halv pris av periodekort i en sone.  
 
Gjennom belønningsavtalen er Buskerudbyen tildelt et årlig statlig tilskudd til 
rabatterte priser på kollektivtrafikk for perioden 2022-2025. I 2023 utgjør 
avtalen 109,1 mill.kr, hvorav 21,7 mill.kr i tilskudd til reduserte billettpriser. 
Sistnevnte er vedtatt i hovedsak benyttet til redusert pris på bybillett 
(enkeltbillett for 1 sone). 
Eventuelle økte billettpriser vil kunne medføre økt pris på bybilletten.  
Avtalen forplikter byområdet til å nå mål om null vekst i personbiltrafikken.  
 
Sitatene under er hentet fra gjeldende avtale:  
«Følgende målindikatorer benyttes for å følge resultatoppnåelse:  
• Endring i ÅDT for lette kjøretøy (byindeksen) for byområdet  
• Endring i antall kollektivreiser (påstigende/reiser)» 
«Dersom avtalen på vesentlige punkter ikke er fulgt opp fra tilskuddsmottakers 
side uten at det er relevante grunner til det, kan departementet redusere 
tilskuddet, ev. holde tilbake midler for senere tildeling. Dette gjelder ikke 
tilskuddet til reduserte billettpriser på kollektivtransport.» 
 
Manglende måloppnåelse vil altså kunne føre til fremtidig avkortning av 
belønningsmidlene, unntatt tilskudd til reduserte billettpriser.  

 

  



Spørsmål 5: Magnus Weggesrud (Sp) om redegjørelse for underposter til 

budsjettposten mobilitet 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Mobilitet 

Spørsmål 5 Kan det redegjøres for underpostene under budsjettpost «Mobilitet» i tabell 

35?  

Besvart dato 29. november 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Område Mobilitet er sammensatt av hoveddelen til kollektivtransport med 
548,2 mill. kr og en andel til drift av samferdselsavdelingen med 6,7 mill. kr, 
fordelt på husleie og forpliktende samarbeid. 
 
Tall i tabellen i mill.kr. 

Område Delbudsjett Totalt budsjett 

   

Kollektivtransport  548,2 

-Tilskudd til Brakar AS 530,0  

-TT-ordningen 18,2  

   

Drift samferdsel  6,7 

-Husleie 3,3  

-Forpliktende samarbeid 3,4  

   

SAMF Mobilitet  554,9 
 

 

 

Spørsmål 6: Magnus Weggesrud (Sp) om vinteråpen vei over Imingfjell, fylkesvei 

2814 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Imingfjell, fylkesvei 2814 

Spørsmål 6 Er det tidligere utredet kostnad for prøveprosjekt med vinteråpen vei over 

Imingfjell, fylkesvei 2814? Hva var i så fall denne kostnaden? 

Besvart dato 30. november 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Det ble i 2018 utredet muligheten for vinteråpen vei over Imingfjell.  



 
Kostnaden den gang ble anslått til 2,5 mill. kr. 
 
Forutsetninger: 
Det forutsettes at en entreprenør skal drifte hele fjellstrekningen. I dag deles 
strekningen mellom fylkene. 
 
Veien driftes som en vanlig vintervei Dkd, dvs. med en syklustid for brøyting på 
3 timer og strøing på 4 timer. Standarden for fjellovergangen blir da lik som for 
resten av strekningen med tanke på brøyting /fresing og strøing. 
Veien stenges når værforholdene tilsier det. Det vil ikke bli iverksatt 
kolonnekjøring.  

 

 

Spørsmål 7: Magnus Weggesrud (Sp) om grunntilskuddet til TT-ordningen 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: TT-ordningen 

Spørsmål 7 Hvor mye har utviklingen vært i grunntilskuddet til TT-ordningen fra vi var 

Buskerud i Viken? 

Besvart dato 29. november 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

I 2019 var grunntilskuddet i Buskerud på kr. 5 600,- pr år.  
Grunntilskuddet ble økt til kr. 5 800,- første året i Viken, og til kr. 6 200,- fra juli 
2021.  
Antall brukere i Buskerud har i samme periode økt fra ca. 1,6 % av befolkningen 
til 2,2 %. Økningen i antall brukere skyldes i hovedsak at det var fastsatt kvoter i 
Buskerud.  
I Viken ble det valgt å gå bort fra kvoteordning og ventelister, slik at alle som 
søker og oppfyller kriteriene tildeles TT-kort.    

 

 

Spørsmål 8: Magnus Weggesrud (Sp) om elevtallprognoser 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Elevtallprognoser 



Spørsmål 8 Er det utarbeidet elevtallsprognoser for den enkelte skole? Region Kongsberg 

og Numedal består f.eks. av to skoler i to regioner med ulike utfordringer. Hva 

er elevtalsprognosene for Numedal vgs.? 

Besvart dato 29.november 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Prognosene for den enkelte skoles vg2 og vg3 baseres på elevtallet på vg1 i 
kombinasjon med prognoser for regionen. Vi har ikke prognoser på enkeltskoler 
utover dette. I Kongsberg/Numedal ligger det an til en topp i 2024, før 
elevtallet går gradvis nedover mot 2028. 

 

 

Spørsmål 9: Magnus Weggesrud (Sp) om landslinje for motorsport på Numedal 

videregående skole 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Landslinje for motorsport på Numedal vgs 

Spørsmål 9 Hva er status for arbeidet med landslinje for motorsport på Numedal vgs.? 

Besvart dato 30. November 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Skolen jobber med søknad som de har som mål å få behandlet i februar. De har 
hatt møter med bransjeforeninger og gjort undersøkelser blant mulige elever.  
De jobber nå med å forankre tilbudet bredt. 

 

 

Spørsmål 10: Magnus Weggesrud (Sp) om internatet ved Numedal vgs 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Internatet ved Numedal vgs 

Spørsmål 10 Er det undersøkt mulighetene for utvidelse av internatet ved Numedal vgs.? 

Hva er driftskostnaden ved internatet per i dag? 

Besvart dato 29. november 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Numedal vgs har ikke eget internat. Skolen har avtale med utleier Bekkjorden 
og Nysæther Eiendom AS om leie av hybler for elever og miljøarbeider i 
hybelbygget Nore hybelhus. Elevene som bor i hybelhuset betaler leie. Elevene 



kan søke Lånekassen om borteboerstipend. Fylkeskommunen har dermed 
ingen driftsutgift, men må garantere overfor utleier for tomleie inntil et visst 
årlig beløp, dvs betaling for at hybler ikke er i bruk eller at leieforhold avsluttes 
gjennom skoleåret av elever som leier hybel. Tomleien har variert fra år til år. I 
siste kontraktsforslag som pt ikke er fedigstilt, foreslår utleier en garanti for 
inntil 425.000 kroner.  

 

 

Spørsmål 11: Magnus Weggesrud (Sp) om budsjettert kostnad for Bizzy 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Kultur - Bizzy 

Spørsmål 11 Hva er budsjettert kostnad for Bizzy i 2024? 

Besvart dato 29. november 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Kostnaden for Bizzy er beregnet til kr 121.000 for 2024.  
 

 

 

Spørsmål 12: Magnus Weggesrud (Sp) om klimabudsjett og klimaregnskap 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Klimabudsjett og klimaregnskap 

Spørsmål 12 Hva koster det å opprettholde arbeid med klimabudsjett og klimaregnskap for 

2024? 

Besvart dato 30. november 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Fylkeskommunedirektøren har i sitt reviderte forslag foreslått at Buskerud 
fylkeskommune viderefører arbeidet med klimabudsjett og klimaregnskap for 
fylkeskommunens egne utslipp. Dette er for å få kunnskap om egen 
organisasjons klimafotavtrykk og historikk over tid. Dette arbeidet vil kreve noe 
arbeidsinnsats fra egne ansatte i finans- og organisasjon, i kultur, næring og 
klima og også noe fra de andre avdelingene. Det er ikke egne hele årsverk 
knyttet til dette arbeidet. Arbeidsbelastningen er innbakt i gjeldende 
bemanningsplaner. Det påregnes ikke vesentlig innkjøp av eksterne tjenester til 
arbeidet. 



 
Fylkeskommunedirektøren har foreslått å ikke videreføre Vikens arbeid med 
klimabudsjett og -regnskap for buskerudsamfunnet, i økonomiplanforslaget.  
Et samfunnsregnskap vil i dag ha store usikkerheter og innbefatter utslipp som 
organisasjonen har liten påvirkning på. For å videreføre Vikens arbeid på dette 
feltet må det påregnes å sette av hele eller deler av årsverk både i finans- og 
organisasjonsavdelingen og avdeling for kultur, næring og klima. Det må også 
påregnes bistand fra de andre avdelingene. Denne arbeidsbelastningen er ikke 
avdelingene dimensjonert for nå. Det må anskaffes noe ekstern bistand til 
analyser og metodeutvikling. Viken fylkeskommune betalte 700 000,- for 
ekstern bistand til tiltaksanalysen som ligger til grunn for klimabudsjettet til 
Viken. Fylkeskommunedirektøren har ikke analysert nøye hva dette vil koste pr 
år, men har over antydet minst to stillinger samt innkjøp av bistand til analyse 
og metodeutvikling, til sammen en kostnad på minimum 3 mill kr.  

 

 

Spørsmål 13: Magnus Weggesrud (Sp) om DanseFot og Ung Musikk 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Dansefot og Ung Musikk 

Spørsmål 13 Det beskrives en kostnad på «Dansefot» og «Ung Musikk» på 500 000 totalt. 

Hva er summen fordelt på de to? 

Besvart dato 29. november 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Kostnaden for DanseFot er budsjettert med kr 150.000 og UngMusikk kr 
300.000. 

 

 

Spørsmål 14: Magnus Weggesrud (Sp) om prosjektene «jordløftet» og 

«kornprogrammet» 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: «Jordløftet» og «Kornprogrammet» 

Spørsmål 14 Planlegges det for å fortsette prosjektene «Jordløftet» og «Kornprogrammet»? 



Besvart dato 29. november 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Ingen av prosjektene har forpliktelser i 2024 for Buskerud fylkeskommune, så 
det vil være en politisk beslutning om disse – eller tilsvarende – satsinger skal 
igangsettes i Buskerud. Begge prosjektene har gode resultater og ønskes 
videreført eller videreutviklet av buskerudaktørene i partnerskapet for 
landbruk. Hva som vil være prioriterte landbrukstiltak i 2024 vil behandles i en 
egen sak til hovedutvalg for næring og innovasjon.  

 

 

Spørsmål 15: Magnus Weggesrud (Sp) om pilot med bygdemiljøpakker 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Bygdemiljøpakke 

Spørsmål 15 Er piloten med bygdemiljøpakke avsluttet? Ligger det restmidler i budsjettet for 

2024? Hva skal disse brukes til? 

Besvart dato 30. november 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Bygdemiljøpakkepiloten avsluttes av Viken fylkeskommune nå i løpet av 2023, 
men arbeidet er tenkt fortsettes slik den enkelte fylkeskommune selv finner 
formålstjenlig. Rollag kommune, som har vært pilot i Buskerud, er inneforstått 
med at pilotarbeidet avsluttes, men ønsker fortsatt dialog og samarbeid med 
Buskerud fylkeskommune. 
Fylkeskommunen har uansett et veiledningsansvar ovenfor kommunene i 
fremtidige Buskerud. Det utarbeides rapporter, følgeforskning mm for å ta med 
viktige erfaringer til videre arbeid. Gjennom prosjektet har vi opparbeidet god 
erfaring gjennom arbeid på tvers av fagområder og det å se ulike virkemidler i 
sammenheng for å bidra til god lokalsamfunnsutvikling.  
Det er foreslått 2 mill. kr til videre arbeid i budsjett for 2024 under post for by- 
og stedsutvikling. Midlene kan benyttes til kompetanseheving og 
utviklingsarbeid i samarbeid med kommuner. 

 

 

Spørsmål 16: Magnus Weggesrud (Sp) om hovedtannklinikk i Numedal 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Hovedtannklinikk i Numedal 



Spørsmål 16 Hva er status for prosjekt med opprettelse av hovedtannklinikk i Numedal? 

Besvart dato 27.11.2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Vedtak om å velge Veggli som lokalisering for ny hovedtannklinikk i Numedal 
ble fattet i Viken fylkesråd den 14.09.23. Beslutningen vil bli fulgt opp videre i 
nye Buskerud fylkeskommune, i samarbeid mellom tannhelsetjenesten og 
eiendomsavdelingen, når det gjelder videre prosjektering og valg av lokaler for 
klinikken. Det er pr i dag for tidlig å si når klinikken forventes å stå ferdig. 

 

 

Spørsmål 17: Magnus Weggesrud (Sp) om Drammen tannklinikk – nytt sykehus 
Parti Senterpartiet 

Representant Magnus Weggesrud 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Drammen tannklinikk – nytt sykehus 

Spørsmål 17 Foreligger det planer om ny lokasjon for Drammen tannklinikk, med tilhørende 

tannlegevakt i forbindelse med nytt sykehus og planene om flytting av 

Drammen legevakt til nye lokaler i tilknytning nytt sykehus? Om så, er 

kostnaden ved leie eller kjøp av lokaler inkludert økonomiplanen? 

Besvart dato 29.11.2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Det foreligger ingen planer om ny lokasjon for Drammen tannklinikk. Det 
innebærer at tannlegevakten også fortsetter som tidligere på Drammen 
tannklinikk uavhengig av fremtidig lokalisering av Drammen legevakt. 

 

 

Spørsmål 18: Njål Vigleik Grene-Johnsen (SV) om tippemidler til kulturbygg 
Representant Njål Vigleik Grene-Johnsen 

Parti Sosialistisk Venstreparti 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: «Tippemidler til kulturbygg» 

Spørsmål 18 Bakgrunn for spørsmålet: 

Da Operalåven i Ål i 2019 gjennomførte et forprosjekt for å kartlegge 

mulighetene for finansiering av en kulturscene, var tippemiddelordningen for 

kulturbygg viktig for satsingen. Siden oppstarten av prosjektet har de mottatt 

investeringsstøtte fra både stat og kommune, og har dermed en forventning 

om at også det fylkeskommunale leddet vil prioritere å bidra. 



 

I 2021 stod Operalåven i Hallingdal klar til å søke "tippemidler til kulturbygg" 

gjennom ordningen som da var utlyst på Viken fylkeskommune sine nettsider. 

Imidlertid ble ordningen plutselig satt på "pause" fra 2021-2023. I vedtaket stod 

det at prosjekter igangsatt i disse årene ville kunne søke med tilbakevirkende 

kraft. Operalåven forberedte seg på å søke i 2023 - bare for å oppdage at 

pausen ble forlenget til 2024. 

 

Nå nærmer 2024 seg og Operalåven har forsøkt å undersøke status på 

ordningen for 2024. Ved henvendelse til kulturadministrasjonen har det blitt 

gitt uttrykk for at de ikke vet hvordan ordningen skal administreres - de er 

faktisk ikke sikre på om den vil bli tilgjengelig igjen i 2024 i det hele tatt. 

  

Det virker noe tilfeldig at fylkeskommunen kan vedta å "pause" en ordning for 

aldri å sette den i gang igjen, mens tilsvarende ordninger på andre felt ikke er 

truet av det samme. Til sammenlikning er det etterslep på tippemidler til 

idrettsanlegg også, men denne ordningen ser det ikke ut til å være noen 

spørsmålstegn ved. Ål kommune har en lang liste over alt fra sykkelstier og 

turveier til baner og belysning, som alle står pent i kø og venter på tippemidler - 

mens kulturbygg ikke engang får sende inn søknad. 

 

Hva er status i nye Buskerud fylkeskommune for ordningen «tippemidler til 

kulturbygg»? 

Hvordan er pausen i ordningen vedtatt, og må det til nye vedtak for å 

reetablere en lik ordning i Buskerud? 

Besvart dato 27.11.2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Fylkeskommunen tildeler spillemidler til kulturbygg, kulturhus og andre 

kulturarenaer. Tilskudd gis også til etablering av livssynsnøytrale 

seremonirom. Tilskuddet er en del av spillemidlene fra Norsk Tipping, og 

blir fordelt fra Kulturdepartementet til fylkeskommunene gjennom 

Desentralisert ordning for tilskudd til lokale kulturbygg. 

Kulturdepartementet har overordnede retningslinjer, mens hvert fylke 

vedtar egne retningslinjer for ordningen.   

 

I 2023 ble det tildelt 4 252 017 kroner til Buskerud-søknader.  

Buskerud har nå godkjente prosjekter i “kø” tilsvarende 9 342 983 kroner. 

Maksimum tilsagnsbeløp for Buskerud er 6 mill. kr. Det har det vært i ca 10 

år.  Det er alt for høyt sett i forhold til at fylket kan regne med en tildeling 

på mellom 2 og 3 mill. kr i årlig tilsagn fra Kultur og 

likestillingsdepartementet.  

 

Det er det høye maksimale tilsagnsbeløpet som har gjort at det er mange 

prosjekter som venter på tildeling i Buskerud.  Siden retningslinjene for 

Buskerud ikke har vært justert, så er det fremdeles et maksimalt 

søknadsbeløp på kr 6 millioner som er gjeldende nå. Dette var grunnen til 

at ordningen ble stengt i 2021, da man måtte hindre at det kom inn flere 

søknader som kunne være berettiget til så høyt tilsagn.  

 

https://www.regjeringen.no/no/tema/kultur-idrett-og-frivillighet/innsiktsartikler/kulturbygg/desentralisert-ordning-for-tilskudd-til-/id86016/


Det er vesentlig å justere ned søknadsgrensen. Man må utarbeide nye 

retningslinjer og vurdere maksimumsbeløp før man åpner opp for nye 

søknader i 2025. Dette må legges fram til politisk behandling. Nye 

retningslinjer bør være på plass og lanseres senest oktober 2024 for 

søknader inn mot 2025.  

 

 

Spørsmål 19: Christopher Wand (H) om inntektspåvirkning for Brakar med 

endring av pris på ungdomskort 
Parti Høyre 

Representant Christopher Wand 

Innsendt dato 24. november 2023 

Tema: Inntektspåvirkning for Brakar med endringen av pris på ungdomskort 

Spørsmål 19 Hvor store inntekter får Brakar ved å endre prisen på U-kortet slik det er lagt 
opp til i budsjettet? 
Dersom prisen på U-kortet ikke endres (ut over deflator) – hvordan kan Brakar 
hente inn disse inntektene og hva er konsekvensene? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Det er i forslaget til Årsbudsjett 2024 og økonomiplan 2024-2027 lagt til grunn 
at det vil bli gjort endring av takster, så som ungdomsbillett endres til halv pris 
av periodebillett. Det er lagt til grunn at denne endringen vil kunne gi en 
inntektsøkning på om lag 4,8 mill. kr. 
 
Dersom det skal gjøres en tilsvarende inntektsinndekking i andre billett-typer vil 
det kunne gi følgende effekter 

• Takstpåslag på 6 prosent (inkl. deflator) 
Enkeltbillett     5,7 mill. kr, som vil kunne gi en merinntekt på 1,2 mill. kr. 
Periodebillett  1,9 mill. kr, som vil kunne gi en merinntekt på 0,4 mill. kr. 

• Takstpåslag på 10 prosent (inkl. deflator) 
Enkeltbillett      9,4 mill. kr, som vil kunne gi en merinntekt på 5,0 mill.kr. 
Periodebillett   2,1 mill. kr, som vil kunne gi en merinntekt på 0,4 mill.kr. 

 
Oppstillingen viser at for å oppnå tilsvarende inntektsøkning som for 
ungdomsbilletten, må enkeltbillettene økes med 10 prosent i takspåslag.  
 
En takstøkning vil kunne ha en avvisende effekt, og det legges til grunn at det 
ved en takstøkning på 10 %, blir en nedgang i antall reiser på 3,5 prosent. 
 
Alternativt må det gjøres ytterligere nedtrekk i rutetilbud om ingen takster skal 
økes fra dagens nivå, dvs. ut over deflatorjustering. I budsjettforslaget 2024 er 
det behov for å finne inndekning for økt prisvekst og kostnader til nullutslipp på 
45 mill. kr. Dette må gjøres med reduksjon i rutetilbudet, fortrinnsvis med  
reduksjon i sommerruter, helgetrafikk, ruter i distriktene og rutetilbud utenfor 
rushtrafikk. Det vil også ses på strukturendringer i tilbudet.  



 

Spørsmål 20: Mons-Ivar Mjelde (Ap) om sum avsatt til skoleskyss i forbindelse 

med ny inntaksforskrift 
Parti Arbeiderpartiet 

Representant Mons-Ivar Mjelde 

Innsendt dato 29. november 2023 

Tema: Skoleskyss 

Spørsmål 20 I sak om ny inntaksforskrift står det i saken at man må beregne økte utgifter til 
skoleskyss med foreslått inntaksforskrift. Hvilken sum er avsatt i budsjettet for 
2024 til dette? 

Besvart dato 6.desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Det er ikke avsatt midler til dette i budsjettet.  

I økonomiplanen er det beskrevet at «Ytterligere utvidelser av kollektivtilbudet 
er ikke finansiert», og at eventuell kostnadsøkning grunnet ny inntaksforskrift 
må prioriteres innenfor rammen til kollektivtrafikk. 

 

 

Spørsmål 21: Mons-Ivar Mjelde (Ap) om skoleskyss og finansiering av økte 

reiseutgifter i forbindelse med ny inntaksforskrift 
Parti Arbeiderpartiet 

Representant Mons-Ivar Mjelde 

Innsendt dato 29. november 2023 

Tema: Skoleskyss 

Spørsmål 21 Om det ikke er avsatt beløp til økt behov for skoleskyss ved ny inntaksforskrift i 
budsjettforslaget, hvilken sum bør avsettes i fylkestingets vedtak til finansiering 
av økte reiseutgifter i dette for budsjettåret 2024 (halvårseffekt for skoleåret 
2024/2025)? 

Besvart dato 6. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Vi har ikke grunnlag for å beregne eventuelle effekter på kollektivtrafikken på 
grunn av endret inntaksforskrift. Dette vil avhenge av hvordan søkermønsteret 
eventuelt endrer seg. 
 
Eventuelle kostnadsendringer må håndteres innenfor rammen til 
kollektivtrafikk. 
 

 



Spørsmål 22: Mons-Ivar Mjelde (Ap) om frie inntekter 
Parti Arbeiderpartiet 

Representant Mons-Ivar Mjelde 

Innsendt dato 29. november 2023 

Tema: Frie inntekter 

Spørsmål 22 Budsjettforslaget bygger på regjeringens forslag til statsbudsjett. Under frie 
inntekter, hvordan vil en økning i statsbudsjettet på 1 milliard i overføringene til 
fylkeskommunene slå ut for Buskerud, og hvordan vil tilsvarende mindre 
bevilgning i frie inntekter på 1 milliard og 1.2 milliarder i statsbudsjettet slå ut 
for Buskerud fylkeskommune? 

Besvart dato 6. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Frie inntekter består av rammetilskudd og skatteinntekter, og for Buskerud er 
fordelingen av de frie inntektene ca 47 % rammetilskudd og 53 % 
skatteinntekter.  
 
På dette spørsmålet forutsetter vi at endring i overføring av frie inntekter til 
Buskerud fylkeskommune kommer i rammetilskuddet da det antas mer 
sannsynlig og forenkler fremstillingen uten å ha vesentlige beløpsmessig 
betydning på svaret.  
 
Det forutsettes at endringen skjer kun for fylkeskommunene og ikke for 
kommunesektoren samlet. Hvis endringen skjer for kommunesektoren samlet, 
får fylkeskommunene kun ca 22 % effekt av endringen. 
 
Innenfor rammetilskuddet kan en endring i overføring komme som et resultat 
av endring i en eller flere av følgende forhold: 

• standard beløp per innbygger (innbyggertilskuddet) 

• utgiftsutjevningen, dvs kriteriene som utgjør fylkeskommunens 
samlede utgiftsbehov 

• tilskudd med særskilt fordeling 
 
Effekten for Buskerud kan avhenge av årsaken til endringen, men her 
forutsettes at kriteriene som er lagt til grunn i regjeringens forslag til 
statsbudsjett 2024 holdes konstant og at dette kun er en beløpsmessig endring. 
 
En økning på 1 milliard kroner årlig i overføringer til fylkeskommunene vil under 
disse forutsetninger medføre en økning på ca 44 mill. kr for Buskerud 
fylkeskommune. Tilsvarende vil en reduksjon på 1 milliard kroner årlig slå 
negativt ut med ca 44 mill. kr for Buskerud fylkeskommune. En reduksjon på 1,2 
milliarder kroner årlig medfører reduserte inntekter på ca 53 mill. kr for 
Buskerud fylkeskommune.     

 

 



Spørsmål 27: Anders Wengen (V) om telefonavtale for brukte telefoner 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Telefonavtale 

Spørsmål 27 Har FKD gjort en vurdering av innsparing ved å anskaffe telefoner for 

organisasjonen brukt, gjennom løsninger som greenphones, NestenNy fra 

Onecall o.l.? Dette være seg både økonomisk og miljømessig innsparing 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

I Buskerud fylkeskommune anser vi smarttelefonen som et arbeidsverktøy på lik 
linje med en PC. Hensynet til miljøet og økonomi har stått sentralt i 
anskaffelsesprosessen og i videreføringen av ordningen fra Viken 
fylkeskommune. Målet om å reparere, ikke kaste, står sterkt.  
 
I ordningen som vi viderefører i Buskerud fylkeskommune ligger det en avtale 
med leverandøren om at ødelagte mobiler repareres, og at den ansatte i 
mellomtiden får en lånetelefon. Avtalens omfang, som i tillegg til å omfatte 
Buskerud, Akershus og Østfold fylkeskommune, er inngått sammen med 25 
kommuner. Det har gitt oss muligheten til å være først i Norge med å ta i bruk 
en merkeordning for hvor reparasjonsvennlige ulike smarttelefon-modeller er. 
Det er med på å påvirke produsentene til å lage holdbare og 
reparasjonsvennlige produkter. I Frankrike er ordningen allerede innført, og EU 
har startet et arbeid med en slik merkeordning.  
 
I fylkeskommunedirektørens vurdering ligger at det vi ønsker å tilby de ansatte 
velfungerende og attraktive mobiltelefoner for å få alle med, innenfor våre 
økonomiske rammer. Erfaringer fra andre kommuner og fylkeskommuner viser 
at dersom arbeidsgiver tilbyr en enkel og billig telefon, vil ansatte i tillegg kjøpe 
en dyrere mobiltelefon til privatbruk. Når telefonene skal byttes ut, skal de som 
fortsatt har en verdi, leveres tilbake til leverandøren. Leverandøren kan da 
gjenbruke eller videreselge den i andre markeder. Nye mobiler er valgt for å 
kunne tilby en trygg løsning for ansatte. Alle telefoner i ordningen har krav om 
at de kan sikkerhets oppdateres i de 36 månedene som telefonene leases. Det 
er en forutsetning for å opprettholde sikkerheten på it utstyret vi benytter.  
 
Fylkeskommunedirektøren mener vi har gjort grundige avveininger og funnet 
gode løsninger for å tilby våre ansatte en smarttelefon som arbeidsverktøy, 
uten å gå på kompromiss med FNs bærekraftsmål. 

 

  



Spørsmål 28: Anders Wengen (V) om overgang fra ungdomsskole til 

videregående skole 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Skole 

Spørsmål 28 Hvor mye ressurser er satt av til arbeidet med å sikre grunnskoleelever en god 

overgang fra ungdomsskolen til videregående? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Det er ikke satt av en egen post med midler til dette. Fylkeskommunens 
viktigste ressurs i arbeidet er de ansatte i skolene og i fylkesadministrasjonen 
som arbeider med overgangen.  

 

 

Spørsmål 29: Anders Wengen (V) om overgang fra videregående skole til 

læreplass 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Skole 

Spørsmål 29 Hvordan organiseres overgangen fra videregående skole/læreplass? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Fag- og yrkesopplæring har tett oppfølging med skolene via 
Læreplassregnskapet og utplassering i YFF (yrkesfaglig fordypning) for at flest 
mulig skal få en læreplass mens de går i vg2. Ca 70% får læreplass ved 
utplassering i YFF. Elever på vg2 i videregående skole søker læreplass i Vigo der 
de innen 1. mars legger inn inntil 3 læreplassønsker. De blir kontaktet av fag- og 
yrkesformidling når de har fått en læreplass og tilhørende kontrakt til 
underskrift. I tillegg gjennomfører fag- og yrkesopplæring informasjonsmøter i 
alle vg2 klasser god tid før søking. Alle søkere som ikke har fått læreplass i 
aug/sept blir kontaktet for å finne et tilsvarende tilbud om læreplass eller Vg3 i 
skole. 

 

  



Spørsmål 30: Anders Wengen (V) om fullføringsreformen 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Skole 

Spørsmål 30 Hvilke tiltak/ressurser er satt inn til forberedelse til fullføringsreformen høsten 
2024? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Fullføringsreformen er en omfattende og tiårig reform som innledes med ny 
opplæringslov fra 01.08.2024. Det er ikke satt av en egen budsjettpost, men 
økte rettigheter vil over tid ha budsjettmessige konsekvenser for ulike 
budsjettposter i opplæring og kompetanse. Det forutsettes at det i fremtidige 
statsbudsjetter vil avsettes midler spesifikt til fullføringsreformen. De økte 
rettighetene som ungdom og voksne får grunnet reformen, vil bli ivaretatt i 
fylkeskommunens omstillingsarbeid. 
 
Forarbeidet som skal gjøres i fylkesadministrasjonen og på skolene vil være den 
viktigste ressursen på kort sikt.  
Det er utarbeidet et kunnskapsgrunnlag om fullføringsreformen i Viken, som gir 
et godt utgangspunkt for fylkeskommunens videre arbeid. Forberedelse av 
fullføringsreformen vil ha høy prioritet våren 2024.  

 

 

Spørsmål 31: Anders Wengen (V) om midler til vedlikehold av gang- og 

sykkelveier i driftsbudsjettet 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Samferdsel 

Spørsmål 31 Hvor mye av driftsbudsjettet er satt av til vedlikehold av gang- og sykkelveier i 
kroner, og prosent av totalen? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Drift og vedlikehold av gang- og sykkelveier utføres gjennom driftskontraktene 
for vei. I driftskontraktene er det ikke øremerkede midler til vedlikehold av 
gang- og sykkelveier, men det inngår som en del av det totale drift og 
vedlikeholdsbudsjettet.  
Asfaltering vurderes opp mot kriteriene for reasfaltering. 



Spørsmål 32: Anders Wengen (V) om midler til vedlikehold av gang- og 

sykkelveier i investeringsbudsjettet 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Samferdsel 

Spørsmål 32 Hvor mye av investeringsbudsjettet er satt av til vedlikehold av gang- og 
sykkelveier, i kroner, og prosent av totalen? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Det gjøres ikke vedlikehold av gang- og sykkelveier over investeringsbudsjettet. 

 

 

Spørsmål 33: Anders Wengen (V) om Brakars bussruter 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Samferdsel 

Spørsmål 33 Hvilke av Brakars bussruter er tenkt kuttet, helt eller delvis? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Det vises til omtale i økonomiplanen: «I 2024 er det behov å finne inndekking 
for økt prisvekst og kostnader til nullutslipp på 45 mill.kr. Dette må gjøres med 
reduksjon i rutetilbudet, fortrinnsvis med reduserte sommerruter, helgetrafikk, 
ruter i distriktene og rutetilbud utenfor rushtrafikk. Det vil også ses på 
strukturendringer i tilbudet.» 
En ytterligere konkretisering av hva dette innebærer er skal det arbeides med i 
første halvår 2024. 

 

  



Spørsmål 35: Anders Wengen (V) om overføring av fylkesveier til kommunene 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Samferdsel 

Spørsmål 35 Har fylkeskommunen vurdert å overføre noen fylkesveier til kommunene 
(særlig i bynære strøk) og med det kutte egne vedlikeholdskostnader? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Omklassifisering av veinett gjøres gjennom arbeid med arealplaner eller i 
samarbeid med kommunen om veinett som ikke lenger har regional funksjon.  

Ved uttalelser til kommuneplanens arealdel ser vi på om det er veinett som bør 
omklassifiseres på bakgrunn av endret funksjon. I arbeid med reguleringsplaner 
vurderes det om avlagt veinett skal omklassifiseres. 

Fylkeskommunen har det siste året omklassifisert fylkeskommunalt veinett til 
kommunalt der veien ikke lenger har en regional funksjon. 

Ved omklassifisering reduserer vi en vedlikeholdskostnad, men vi mister 
tilsvarende inntekt ved kutt i veilengde. 

 

 

Spørsmål 36: Anders Wengen (V) om grunneierbidrag fra private i 

samferdselsprosjekter 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Samferdsel 

Spørsmål 36 Til hvilke samferdselsprosjekter i forrige periode har fylkeskommunen mottatt 
grunneierbidrag fra private? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Fylkeskommunen har ikke mottatt grunneierbidrag på prosjekter i forrige 
periode.  

 

  



Spørsmål 37: Anders Wengen (V) prisutvikling på ungdomskortet 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Samferdsel 

Spørsmål 37 Hvordan har prisutviklingen på Ungdomskortet vært de siste 10 årene? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Prisutvikling Ungdomskort  
 

År  Pris 

2013 300,00 

2014 310,00 

2015 310,00 

2016 310,00 

2017 310,00 

2018 310,00 

2019 310,00 

2020 310,00 

2021 318,00 

2022 326,00 

2023 338,00 
 

 

 

Spørsmål 38: Anders Wengen (V) om utbedring av kollektivterminaler og 

holdeplasser 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Samferdsel 

Spørsmål 38 Hvor mye er satt av til utbedring av kollektivterminaler og holdeplasser 
(varmebygg, leskur, overbygg etc) i kommende periode? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Det er ikke satt av spesifikke midler til kollektivterminaler og holdeplasser i 
kommende periode.  



Spørsmål 39: Anders Wengen (V) om medlemskap og kontingenter 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Medlemskap 

Spørsmål 39 Det framgår av forslaget til årsbudsjett at kontingenter til ORE, 
CPMR/Norsjøkommisjonen, Euromontana og Fjellnettverket utgjør 1.3 millioner 
med binding for 2024. Skal dette forstås som at kontingentene allerede er 
betalt av Viken fylkeskommune? Eller betyr det at vi nå skal betale dette og at 
dette er prisen for ett års medlemskap? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Medlemskapene er ikke betalt for 2024. 1,3 millioner kroner er kostnaden for 
et års medlemskap i de nevnte organisasjonene.  
Det er et års oppsigelsestid for medlemskapene. For ORE løper medlemskapet 
inntil det sies opp med en frist på 12 måneder, som regnes fra utgangen av det 
kvartal hvor oppsigelsen finner sted.   

 

 

Spørsmål 41: Anders Wengen (V) om bygningsvernsenter 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Bygningsvernsenter 

Spørsmål 41 Buskerud bygningsvernsenter leverer blant annet tjenester som er etterspurt av 
huseiere og kommersielle aktører i byggebransjen. Det framgår av årsbudsjettet 
at en skal jobbe videre med optimal driftsmodell. Vi har jo hatt 
bygningsvernsenter i noen år, så en kunne kanskje tenkt seg at en allerede 
hadde en god driftsmodell. Kan fylkeskommunedirektøren si noe om hva som 
er bakgrunnen for at en nå skal optimalisere dette ytterligere? Hva er 
økonomien i bygningsvernsentrene i dag? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Buskerud bygningsvernsenter ble etablert i 2010, og er viktig som 
kompetansesenter for eiere, håndverkere og andre interesserte. Senteret tilbyr 
kurs og rådgivningstjenester til eiere, kurs og opplæringstilbud til håndverkere, 
samt formidling. Et viktig tilbud de siste årene har vært kursrekke for 
håndverkere og enkeltstående kurs for eiere blant annet i søknadsskriving, 
ENØK-tiltak og tilstandsregistrering. Tjenesten i Buskerud er en del av 
fylkesadministrasjonen og driftes med 1,5 årsverk fra seksjon for kulturarv. 
Midler til driften i tillegg til stillingene finansieres over det ordinære 



driftsbudsjettet i seksjon Kulturarv.  Senteret leier lokaler på Lågdalsmuseet, og 
har noe kursvirksomhet der.  
 
De seneste 10-15 årene er det etablert flere utdanningstilbud og 
opplæringsarenaer for tradisjonelt håndverk og istandsetting. I den senere 
tiden har særlig bygningsvern- og fartøyvernsentrene gjort seg gjeldende som 
læringsarenaer, samt at flere museer har styrket seg på håndverkssiden, og 
inkluderer kurs, opplæring og rådgivning i tradisjonshåndverk som en del av sin 
forvaltning av egne bygninger. Dette ses sammen med museenes øvrige ansvar 
for formidling og ivaretakelse av kunnskap og kompetanse om bygningsvern. 
Det er også etablert en rekke kurs og opplæringsprosjekter fra frivillige 
organisasjoner, foreninger og ideelle stiftelser. Dette kommer i tillegg til 
formelle utdanningsløp i videregående opplæring, fagskoler og universitet. 
Samlet sett er dette gode supplementer til dagens tilbud gjennom Buskerud 
bygningsvernsenter, og tilbudene er vesentlig styrket totalt sett fra 
Bygningsvernsenteret startet til i dag. Riksantikvaren jobber med en 
håndverkstrategi som skal bidra til å styrke kompetanse og kapasitet innenfor 
tradisjonelt håndverk. Riksantikvaren jobber også med å utrede regionale 
rådgivningstjenester som en del av det samlete tilbudet til eiere og andre 
brukere. Det er fornuftig/naturlig å vurdere om dagens driftsmodell for 
Buskerud bygningsvernsenter er optimal sett i lys av de endringer i tilbud og 
andre aktører som er kommet til siden det først ble etablert i 2010.   
I Viken-perioden ble det satt i gang et arbeid for å se på samordning av de ulike 
bygningsvernsentertilbudene i det samlete fylket. Som en del av dette arbeidet 
ble det gjort en evaluering av eksisterende tilbud i de tre tidligere fylkene i 
Viken, herunder også Buskerud bygningsvernsenter. Evalueringen pekte både 
på styrker og svakheter ved dagens modell som det kan være relevant å følge 
opp.  
 
Det vil bli lagt frem en sak for hovedutvalg for kultur, idrett og friluftsliv som 
skisserer prosess og målsetting for vurdering av Bygningsvernsenteret i løpet av 
2024.  

 

Spørsmål 42: Anders Wengen (V) om ungt entreprenørskap 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Ungt Entreprenørskap 

Spørsmål 42 Hvor mye er det lagt opp til at Ungt Entreprenørskap får i årlig bevilgning i FKD 
sitt forslag? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Det er satt av totalt 1,55 mill. kr i årlig bevilgning til Ungt Entreprenørskap i 
fylkeskommunedirektørens årsbudsjett for Buskerud. 800 000 kr er avsatt i 
budsjettet til opplæring og kompetanse og 750 000 kr er avsatt i budsjettet til 
kultur, næring og klima. 



Spørsmål 43: Anders Wengen (V) om ren og rik Oslofjord 
Parti Venstre 

Representant Anders Wengen 

Innsendt dato 3. desember 2023 

Tema: Oslofjorden 

Spørsmål 43 Hvor mye er satt av til tiltak for ren og rik Oslofjord, med tanke på Buskeruds 
del av området? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Det er ikke avsatt egne øremerkede midler til tiltak for ren og rik Oslofjord for 
Buskeruds del av området. Fylkeskommunen har ansvar for lovpålagt regionalt 
vannforvaltningsarbeid med oppfølging av regional plan for vannforvaltning og 
oppfølging av vannområdene i Buskerud. Fylkeskommunedirektøren mener 
arbeidet med en ren Oslofjord må ses i sammenheng med dette nevnte 
vannforvaltningsarbeidet. Arbeidet som gjøres for å få god økologisk tilstand i 
våre vassdrag og langs vår kystlinje, vil være positive bidrag for Oslofjorden. 
Fylkeskommunedirektøren foreslår kr. 950.000 kr til vannforvaltningsarbeidet.  
 
Fylkeskommunedirektøren tar til etterretning at Viken fylkeskommunes 
Oslofjordsatsning i hovedsak ble finansiert med engangsmidler fra 
mindreforbruk tidligere år eller gjennom årlige øremerkede midler som ikke lå 
inne i langtidsbudsjettet.  

 

 

Spørsmål 44: Øivind Fjeldheim (PP) om pendlerparkering 
Parti Pensjonistpartiet 

Representant Øivind Fjeldheim 

Innsendt dato 4. desember 2023 

Tema: Pendlerparkering 

Spørsmål 44 Hvor mange nye pendlerparkeringsplasser har fylkeskommunen planlagt for i 
den kommende 4-årsperioden? 
Hvor er det planlagt nye pendlerparkeringsplasser? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Det er ikke planlagt nye pendlerparkeringsplasser i 2024. 

 

 



Spørsmål 45: Øivind Fjeldheim (PP) om rensing av Drammensfjorden 
Parti Pensjonistpartiet 

Representant Øivind Fjeldheim 

Innsendt dato 4. desember 2023 

Tema: Rensing av Drammensfjorden 

Spørsmål 45 Er det avsatt midler til rensing av Drammensfjorden? 
 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Det er ikke avsatt midler til rensing av Drammensfjorden. 
Fylkeskommunen har lovpålagt ansvar for regional vannforvaltning ihht. 
vannforskriften og gjennom dette plan- og prosessansvaret kan tilstanden for 
Drammensfjorden sees i sammenheng med dette arbeidet. 
Fylkeskommunedirektøren viser til at fylkeskommunen ikke har et forvaltnings- 
eller myndighetsansvar for rensning av Drammensfjorden. 

 

 

Spørsmål 46: Øivind Fjeldheim (PP) om midler til forebygging av mobbing, 

trassering og selvmord 
Parti Pensjonistpartiet 

Representant Øivind Fjeldheim 

Innsendt dato 4. desember 2023 

Tema: Selvmord 

Spørsmål 46 Er det avsatt tilstrekkelig midler til forebygging av mobbing, trakassering / 
uønsket oppmerksomhet og selvmord blant elever og ansatte? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

Forebyggende arbeid inngår i fylkeskommunens satsing på helsefremmende 
skole, som er omtalt i økonomiplanen. Vi samarbeider blant annet med VIP 
(veiledning i psykisk helse), som har tiltak som VIP Makkerskap og VIP Snakk om 
det. Fylkeskommunen har også utviklet en elevtjeneste-app, hvor ungdom lett 
kan finne informasjon og få råd. Dette er et lavterskeltilbud, hvor man blant 
annet kan få kontakt med helsesykepleiere. I app-en ligger også tilgang til to 
ulike tjenester som er bemannet hele døgnet i hele uka.  

 

 



Spørsmål 47: Øivind Fjeldheim (PP) om læreplasser innen bygg- og anleggsfaget 
Parti Pensjonistpartiet 

Representant Øivind Fjeldheim 

Innsendt dato 4. desember 2023 

Tema: Læreplasser /fagbrev bygg- og anleggsfag 

Spørsmål 47 Hvor mange elever som kvalifiserer for læreplass innen bygg- og anleggsfag står 
i dag uten læreplass? 
Hva vil det koste å gi et tilbud om VG3 for denne gruppen? 

Besvart dato 7. desember 2023 

Fylkeskommune-
direktørens svar 

I Anleggsmaskinførerfaget er det 1 lærling og i tømrerfaget er det 2 lærlinger 
som i dag står uten læreplass. 
Det koster ca. 1 mill. kr å gjennomføre vg3 fagopplæring i skole for en gruppe 
på 15 stk. Når det er få elever, gjennomfører vi kombigrupper med flere fag i en 
klasse. Lærlinger som har status ikke rett, har ikke rett til å få en vg3 plass.  
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